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پیش از پیروزی انقلاب اسلامی 
به ویژه در میــان خانواده های 
مذهبی، هنر چنــدان جایگاه 
مطلوبی نداشــت، چراکه آثار 
تولیدی یا مطلوب نظر نبود و یا 
کیفیت قابل قبولی نداشت. در 
این گزارش به وضعیت تولید آثار 
فرهنگی و هنری بعد از انقلاب 
که بیشتر مدیون و مرهون نوع 
دیدگاه و نگاه امام)ره( بود اشاره 
می شــود تا جایی که بسیاری از 
کارشناسان این عرصه، دیدگاه 
فقهی بنیانگذار انقلاب اسلامی 
راکــه نگاهی روزآمــد به همه 
مسائل داشتند سبب ساز ادامه 
حیات هنر در ایران دانسته و حالا 
ایران، در تولید آثار فرهنگی و 
هنری یکی از کشــورهای قابل 

توجه در منطقه است.

آفرینش هنر متعهد، با آموزه های امام انقلاب
تولید آثار فرهنگی و هنری بعد از انقلاب مدیون و مرهون نگاه امام خمینی ره  است
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چرا درباره انقلاب فیلم نمی سازیم؟ 
بارها شنیده اید که طیفی از »سینماگران بادغدغه، نسبت به 
حمایت نشدن از فیلم هایی درباره انقلاب و دفاع مقدس نقد 
دارند و معترض اند، اما چرا خود آنها در این زمینه کم کاری 

می کنند؟« 
این پرسشی اســت که خبرگزاری صبا آن را مطرح کرده و 
در ادامه به این تحلیل رسیده است: تاریخ انقلاب اسلامی، 
پر از اتفاقات، جریانــات و نقاط عطف اســت؛به طوری که 
هرقدر دربــاره روند پیــروزی انقلاب فیلم و ســریال و اثر 
نمایشی تولید شود، باز هم از نگاهی دیگر می توان به روایت 
ناگفته ها پرداخت. اما چرا در این زمینه، فعالیت ها منوط به 
حمایت و سفارش اســت؟ چرا فیلمی درباره ۱۵خرداد۴۲ 
که از نقطه عطف های آغاز نهضتی اســت که به انقلاب۵۷ 
ختم می شود، ســاخته نمی شــود و از آن مهم تر اینکه چرا 
فیلمســازانی که خود منتقد این وضعیت هستند و دائم در 
همه این سال ها از دورشدن سینما از تاریخ و فرهنگ انقلاب 
حرف زده اند، حرکتی در این زمینــه ندارند و در یک نقطه 
ایستاده اند؟ نکته جالب اینکه بیشتر فیلم ها و سریال هایی 
که در این سال ها درباره انقلاب و تاریخ مبارزه ساخته شده، 
ماحصل نگاه جوانانی اســت که خود، آن دوره را ندیده اند. 
این البته امیدوارکننده اســت اما به همان اندازه،ســکوت 
فیلمســازان منتقد و مطالبه گر، عجیب  و اسف انگیز است. 
جز ابوالقاسم طالبی که در دهه گذشته فیلم خوش ساخت 
»یتیم خانه ایران« را ساخت، حرکت خاصی از سوی بسیاری 
از فیلمسازان بادغدغه ندیده ایم. ســؤال اینجاست که چرا 
وقتی به طور شبانه روزی از تولید فیلم بنجل، مبتذل،سیاه نما 
و... انتقاد می کنیم، خودمان میدان عمل را خالی و ناخودآگاه 
واگذار کرده ایــم؟ نکته جالب توجه اینکــه فعالیت نکردن 
این طیف فیلمســازان بادغدغه، در 8ســال دولت تدبیر و 
امید ]شــاید به دلیل اختلاف نظرها و...[ قابل توجیه بود اما 

امروز چه؟
چرا سازندگان توفان شن، راننده سفیر، توهم، پرچمدار و... 
امروز کاری درخور، درباره تاریخ انقلاب اسلامی نمی سازند؟

 سرود در تلویزیون
 رونق بیشتری می گیرد

رئیس دفتر شعر، موسیقی و سرود صدا 
و سیما می گوید: »سرود« همچنان که 
برنامه هایی ویــژه روی آنتن دارد، رونق 
بیشتری خواهد گرفت و در عین حال ما 
در تلاشیم استعدادهای بااصالت به سمت 

موسیقی های بی اصالت کشیده نشوند.
علیرضا قزوه، شــاعر، نویســنده و مدیر دفتر شعر، موسیقی 
و ســرود صدا و ســیما با توجه به ســاخت و پخش برنامه 
»همآهنگ« که به صــورت ویژه به رقابت گروه های ســرود 
می پردازد، تأکید کرد: ما برای رونق گرفتن حوزه سرود تلاش 
می کنیم. پس از فرمایشات حضرت آقا که راجع به سرود و شعر 
فرمودند سرمایه گذاری ویژه ای شود، شبکه های تلویزیونی در 
تلاش  هستند. امسال هم برنامه های شعر، موسیقی و سرود در 
شبکه ها پررنگ تر خواهد شد. او به تسنیم گفت: درهای این 
مرکز به روی همه باز است و من شخصاً پذیرای همه کسانی 
هستم که در این زمینه اســتعداد دارند. در این مرکز بزرگان 
موسیقی براساس علم و دانش آثار رسیده را بررسی می کنند و 
به طور معمول طی یک تا ۲روز نتیجه بررسی ها اعلام می شود. 
علاقه مندان و کسانی که فکر می کنند در حوزه شعر، موسیقی 
و خوانندگی استعدادی دارند می توانند به مرکز موسیقی صدا و 
سیما واقع در ساختمان اداری صدا و سیما طبقه ششم مراجعه 
کنند. همچنین علاقه مندان در سایر شهرستان ها می توانند 
به مرکز صداوسیمای استانی خود مراجعه و آثار خود را برای 

این مرکز ارسال کنند.

»فرزند صبح« مهر ماه اکران می شود

فیلم »فرزند صبح« بهروز افخمی، قرار بود این روزها همزمان با 
رحلت بنیانگذار انقلاب اسلامی روی پرده سینماها برود ولی باز 
هم باید در انتظار فرصتی دیگر بماند تا شاید سرانجام به نمایش 
درآید. افخمی می گوید »فرزند صبــح« مهرماه اکران عمومی 

می شود.
فروردین۱۳8۳ بهروز افخمی ساخت داستان مقطعی از زندگی 
امام خمینی)ره( را با عنوان »فرزند صبح« آغاز کرد که بعد هم 
نسخه ای از آن در سال۱۳8۹ در جشــنواره فجر رونمایی شد؛ 
نسخه ای که مورد تأیید افخمی نبود و بابت نمایش نسخه   ناقص 
آنقدر ناراضی بود که گفت »کاری می کنم همه بفهمند من »فرزند 
صبح« را نساخته ام.« اما در نهایت پس از کش وقوس های فراوان 
حدود ۲سال قبل نسخه ای که مورد تأیید این کارگردان باشد 
آماده شد و حتی نسخه ای از آن در جشنواره فیلم عمار به نمایش 
درآمد. با این حال نسخه نهایی فیلم »فرزند صبح« هنوز به اکران 
عمومی نرسیده و اگرچه به گفته خود افخمی خیلی از کسانی که 
باید فیلم را می دیدند در موقعیت ها و به بهانه های مختلف آن را 
تماشا کرده اند، اما اکران آن در سینما و برای تماشاگر عادی هم 
اهمیت خود را دارد. به گزارش ایسنا، قرار بود فیلم »فرزند صبح« 
که پخش آن را حوزه هنری برعهده دارد، همزمان با ۱۴خرداد 
امسال به مدت محدودی در ســینماها اکران شود که مقدمات 
آن فراهم نشد. افخمی گفته که احتمالا در مهرماه این فیلم روی 

پرده می رود.

»ناطور« در راه هنر و تجربه
بیژن میرباقــری، تهیه کننده 
و کارگردان فیلم ســینمایی 
»ناطور« از احتمال اکران این 
فیلم در گــروه هنروتجربه در 
نیمه دوم امسال خبر داد. بیژن 
میرباقری، تهیه کننده و کارگردان سینما که آبان ماه 
سال گذشته برای فیلم تازه خود با عنوان »ناطور« 
از سازمان ســینمایی، پروانه نمایش دریافت کرده 
بود در گفت وگو با مهر، درباره ســرانجام این فیلم 
برای ورود به چرخه اکران عمومی گفت: همچنان 
به دلیل وضعیت حاکم بر سینماها، تمایلی به اکران 
این فیلم نداریم. در این وضعیت فیلم های کمدی 
بیشتر پسندیده می شــوند و به همین دلیل ما هم 
ترجیح داده ایم برنامه ریزی برای اکران »ناطور« را به 
آینده موکول کنیم. وی افزود: من به عنوان کارگردان 
می دانم که فیلمم مخاطب خاص خود را دارد و به 
همین دلیل شــاید بازه زمانی بعد از شــهریورماه 
و در قالب اکران در گروه »هنروتجربه«، شــرایط 
مناسب تری برای اکران این فیلم باشد. میرباقری 
درباره دیگر برنامه هــای خود گفت: در حال حاضر 
قصدی برای کارگردانی فیلم جدید ندارم اما فیلم 
دیگری را به نام »سلیمان« به عنوان تهیه کننده در 
دســت دارم که کارگردانی آن را محمد اسماعیلی 
برعهده دارد و این روزهــا مراحل فنی خود را طی 
می کند. قصدمان آماده سازی فیلم برای پخش خارج 
از کشور است. فیلم »ســلیمان« یک کار پلیسی و 
معمایی است که در داستان آن قتلی به وقوع پیوسته 

و پلیس به دنبال حل معمای این قتل است.

نقل قول خبر

هالیوود

موسیقی

اکران

سینمای ایران

پرسش روز

وضعیت تیراژ کتاب خجالت آور است
عباس جهانگیری، نویســنده:  به نظر من 
وضعیت ادبیــات اصلا خوب نیســت زیرا 
تیــراژ کتاب هــا به نســبت جمعیــت واقعا 
پاییــن اســت.به عنوان مثــال بــا جمعیت 
8۰میلیونــی، تیــراژ یــک کتــاب ۵۰۰عــدد 
اســت و این رقم واقعا خجالت آور اســت! 
بســیاری از نویســندگان ســابقه طولانی و 
درخشــان دارند و بــه جای اینکــه یک گام 
جلوتــر رفتــه باشــند در چنــد ســال اخیــر 
هیچ فعالیتــی نمی تواننــد انجــام دهند و 
به نظر من می توانســتیم در هنر و ادبیات 
تأثیرگذاری زیادی داشته باشیم که با وجود 

کمبودها این اتفاق رخ نداده است. صبا

ناشران، علاقه ای به چاپ دفتر شعر 
نشان نمی دهند

محمود معتقدی، شــاعر و منتقــد ادبی: 
آنچــه ایــن روزهــا در حــوزه چــاپ و نشــر 
می گذرد، به دلیل شــرایط بــد اقتصادی، 
هم ناشــران کمتر نســبت به شــعر امروز 
اقبال نشــان می دهنــد و هم کســانی که 
به دنبــال چــاپ مجموعه شــعر هســتند. 
همیشه شعر بین شاعر،ناشر و مخاطب 
در نوســان بــوده و امــروزه این نوســان ها 
بیشتر شده که شرایط اقتصادی و فضای 
مجازی در ایــن زمینــه بی تأثیر نیســت و 
نشر شعر کمیاب و کمتر شده است و این 
نشان می دهد ادبیات به خصوص شعر، 
مثل گذشته ها مورد اقبال نیست و کمتر 

هواخواه دارد. ایسنا

تلاش جورج کلونی برای جذب 
خانواده ها 

جورج کلونی فیلم جدیدش »پسران در 
قایق« را آخر سال۲۰۲۳ راهی سینماها 
می کند. به گزارش مهر به نقل از ددلاین، 
»پســران در قایق« فیلــم جدیدی که 
جــورج کلونی بــرای متــرو گلدوین 
مایر کارگردانی کرده  دوشــنبه ۲۵دسامبر اکران می شود. 
گفته شده اســتودیو قصد دارد فیلم را زمانی اکران کند که 
بیشترین خانواده ها به ســینما می روند. این فیلم برمبنای 
کتاب غیرداســتانی پرفروش دانیل جیمز براون درباره تیم 
قایقرانی دانشــگاه واشنگتن در ســال۱۹۳۶ ساخته شده 
که برای کســب مدال طلا در المپیک تابســتانی در برلین 

تلاش کردند.
 این فیلم که برمبنای یک ماجرای واقعی ســاخته شده از 
آن جهت الهام بخش اســت که گروهی از افراد ضعیف را در 
اوج رکود بزرگ آمریکا نشــان می دهد که با رقبای قدری 
از سراسر جهان روبه رو می شــوند. جوئل ادگرتون، کریس 
دیامانتوپولوس، کالوم ترنر، جک مولرن، ســام استرایک، 
لوک اسلاتری، توماس المز، تام واری، بروس هربلین-ارل، 
ویل کوبان، جیمز ولک، هدلی رابینسون و کورتنی هنگلر 

ازجمله بازیگران فیلم هستند. 
مارک ال اسمیت، نویسنده فیلمنامه فیلم با اقتباس از کتاب 
براون اســت و کلونی با گرانت هســلوف و دونا جیگلیوتی 
تهیه کنندگــی فیلم را برعهــده دارند. کلونی و هســلوف 
از تهیه کنندگان اجرایی یک ســریال جاسوســی با عنوان 
»دپارتمان« هم هستند که با اقتباس از یک  سریال فرانسوی 
با عنوان »دفتر افسانه ها« ساخته می شود. قرار است تولید 

این سریال اواخر امسال شروع شود.

سینمای پاک و متعهد 
ســخن مشــهور امام خمینی)ره( که 
در بدو ورودشــان به ایران در بهشــت 
زهرا )س( ایراد شــد، مبنــی بر اینکه 
»ما با سینما مخالف نیستیم،  با فحشا 
مخالفیم«، فصل الخطاب روشن و دقیقی 
بود که حجت را بر همــگان تمام کرد 
و نشــان داد که بن مایه های اندیشه و 
نگرش حضــرت امام خمینــی)ره( به 
فرهنگ، هنر و به ویژه ســینما به مثابه 
یک رسانه تمدن ساز، تا چه اندازه عمیق، 
پیشرو و مترقی است. در همین رابطه، 
حمید بهمنی، کارگردان سینمای ایران 
معتقد است که براســاس دیدگاه های 
امام)ره( در تولیدات ســینمایی، آثار 
مجید مجیدی را شــاهد هســتیم یا 
فیلم هایــی که در حــوزه دفاع مقدس 
ساخته شدند و از مقطعی به بعد، کمتر 
شاهد ســاخت آنها بودیم، جملگی به 
نوعی نمایانگر سینمای پاک و متعهد 

انقلاب اسلامی بودند.

مجوز شروع به کار 
مجدد موسیقی 

در بخشی از کتاب خواندنی »بانگ 
آزادی« خاطــرات مرحــوم احمد 
علی راغب، آهنگساز و پیشکسوت 
موسیقی انقلاب از دیدار خرداد۵۹ با 
امام)ره( آمده است که محمد گلریز 
در پــی دیدار با امــام خمینی)ره( 
به مشــکلات عرصه هنر اشاره کرد 
و گفت درخواســت کرده که واحد 
موسیقی تشــکیل شــود. چراکه 
قبل از انقلاب، نوازنده ها از رادیو و 
تلویزیون کارت شناسایی داشتند 
و با آن یک پزُی هــم می دادند که 
 مــا از رادیو و تلویزیون هســتیم... 
این مشــکلات یادداشت شد. پس 
از آن بود که واحد موسیقی تشکیل 
شد و کارت صادر کردند. در واقع با 
این اتفاق حضرت امام مجوز شروع 
به کار مجدد موسیقی بعد از انقلاب 

را صادر کرد. 

تأثیرات رادیو و 
تلویزیون 

اهتمــام امام )ره( به رســانه 
ملی بســیار قابل توجه است 
تاجایی که ایشان تأکید کردند 
که »بــا رادیــو و تلویزیون از 
همه  چیــز بهتــر می شــود 
مملکت را پرورش داد. برای 
اینکه از رادیو و تلویزیون، هم 
آدم بی سواد و هم آدم باسواد 
می توانند استفاده بکنند. الان 
رادیو و تلویزیون طوری شده 
است که همه جا به آن گوش 
می دهند و شما می توانید از راه 
چشم و گوش به مردم خدمت 
کنیــد.در هــر صــورت این 
دستگاه باید تغییر بکند و اگر 
تغییر نکرد، باز همان بســاط 
و همــان برنامه هــای قبلی 
پیش می آید و برای آیندگان 

بدبختی خواهد بود.«

تمجید از 
فیلم های آموزنده 
توجــه و نظــارت جــدی 
بــر فیلم هــای خارجی از 
دغدغه های بنیانگذار انقلاب 
اسلامی بود تا جایی که اظهار 
داشــتند: »  غالبا فیلم هایی 
که خود ایرانی ها درســت 
می کننــد به نظــرم بهتر از 
دیگــران اســت؛مثلا فیلم 
»گاو« آموزنــده بــود. اما 
حــالا ایــن فیلم هــا باید 
حتمــاً از آمریکا یــا از اروپا 
بیاید با یــک بی بندوباری 
تا روشــنفکران غــرب زده 
شاد شوند. فیلم هایی که از 
خارج به ایران می آید اکثرا 
استعماری است لذا فیلم های 
خارجی استعماری را حذف 
کنید. مگر صددرصد صحیح 

باشد.«

احمدرضا احمدی، شاعر و نویسنده که 

خبر
در ماه های اخیر درگیر بیماری بوده و 
چندباری هم کارش به بیمارســتان 
کشــیده، دوباره به خانه بازگشت. این بار نه با بهبودی 
کامل که با همان شرایطی که به بیمارستان رفته بود. 
دخترش می گوید دکترها اعلام کرده اند در بیمارستان 
نمی توانند بیش از این کاری بکنند و حالا شاعر به اتاقش 

بازگشته، اتاقی که شبیه اتاق  آی سی یو شده است. 
ماهور احمــدی، با بــه اشتراک گذاشــتن فیلمی از 
آمبولانسی که پدرش را به خانه می برد، در صفحه خود 
نوشته این شاعر به خانه رفته اما نه در سلامت کامل، در 
همان شرایطی که در بیمارستان بود و دکترها گفته اند 
بیش از این کاری نمی تواننــد بکنند و ادامه درمان در 

خانه انجام خواهد شــد و او حالا 
در اتاقش بستری است؛ اتاقی که 
شبیه به آی سی یو کوچکی شده 
است. به گفته ماهور احمدی، مغز 
این هنرمند مثل همیشــه است 

و مثل ساعت کار می کند. احمدرضا احمدی، شاعر و 
نویسنده متولد ۳۰اردیبهشت۱۳۱۹ در کرمان است. 
از آثار او در حوزه شعر می توان به »دفترهای واپسین«، 
»دفترهای سالخوردگی«، »هزار اقاقیا در چشمان تو 
هیچ بود« و »روزی برای تو خواهم گفت« و از آثار او در 
حوزه کودک و نوجوان می توان به »دیگر در خانه پسرک 
هفت صندلی بود«، »دخترک ماهی تنهایی« و »مزرعه 

گل های آفتابگردان« اشاره کرد.

وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی پــس از بیانات
وزارت 
ارشاد

رهبر معظم انقلاب در مراســم ســی وچهارمین  
سالگرد ارتحال بنیانگذار کبیر انقلاب، در نوشته ای 
از اهتمام ویژه ارکان وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی به ضرورت 
تقویت ۲عامل ایمان و امید در ماموریت های کلان این وزارتخانه 

خبر داد. به گزارش ایسنا، محمدمهدی اسماعیلی، وزیر فرهنگ در صفحه شخصی اش 
نوشته است: »سخنرانی رهبر معظم انقلاب در سالگرد امام راحل، همیشه یک سخنرانی 
راهبردی بوده است. امروز نیز در این سخنرانی بر ۲عنصر اصلی نرم افزاری نهضت امام 
تأکید شد: ایمان و امید. هر دو مسئله تعمیق ایمان و تقویت امید با حوزه های ماموریتی 
وزارت فرهنگ، نسبت مستقیم دارد. تعمیق ایمان با برنامه ریزی در لایه باورها و افکار و 

قلوب رخ خواهد داد و تقویت امید را در ساحت رسانه و روایت پیگیری خواهیم کرد.«

احمدرضا احمدی به خانه بازگشت اعلام برنامه های وزارت ارشاد پس از 
بیانات مقام معظم رهبری

کن لوچ، کارگردان مطرح انگلیسی 
سینمای 

جهان
گفته که تــا وقتی نامم در ســتون 
ترحیم روزنامه نیامده یعنی می توان 

به کار ادامه داد. 
کن لوچ که در ماه ژوئن 8۷ساله می شود گفت که اگر 
ستون های ترحیم را می خوانید و در آنها نیستید، روز 
خوبی است. بنابراین ادامه می دهیم و شاید »بلوط پیر« 
آخرین ساخته ام نباشد. این فیلمساز مطرح انگلیسی 
پیش از پانزدهمین حضورش در جشنواره کن با فیلم 
»بلوط پیر« در گفت وگو با هالیــوود ریپورتر، اذعان 
کرده بود که واقعا، ساخت دوباره یک فیلم بلند برایش 
دشوار خواهد بود. او گفته بود: »ساخت فیلم ها معمولا 
چند سال طول می کشد و من تقریبا ۹۰ساله خواهم 
شد و قابلیت هایم رو به کاهش است. حافظه کوتاه مدتم 
از بین می رود و بینایی ام در حال حاضر بسیار ضعیف 
است، بنابراین بسیار مشکل است.« البته لوچ پیش از 
این نیز چندبار اعلام بازنشستگی کرده بود. وقتی در 
ســال۲۰۱۴ فیلم »جیمی هال« را به جشنواره کن 
آورد، قبلا اعلام کرده بود که آخرین فیلم بلند او خواهد 
بود، اما انتخاب دولت محافظه کار در ســال۲۰۱۵ و 
کاهش رفاه اجتماعی باعث شد که او در سال۲۰۱۶ 
پشت دوربین فیلم »من، دنیل بلیک« برود. این فیلم 

داده است. لوچ حالا با ۱۵بار حضور در بخش رقابتی 
جشنواره کن، رکورددار و قهرمان معتبرترین رویداد 

سینمایی جهان است. 
این کارگردان سرشناس در ســال۲۰۰۶ با فیلم 
تحسین شــده  »بادی که در مرغزار می وزد« نخل 
طلای کن را تصاحب کــرد و در ســال ۲۰۰۹ با 
فیلم »در جســت وجوی اریک« و در سال۲۰۱۰ 
با فیلم »مســیر ایرلندی« دوباره نامزد نخل طلا 
بود و در سال۲۰۱۲ با فیلم »سهم فرشته« جایزه 
هیأت داوران جشــنواره کن را از آن خود کرد و در 
سال۲۰۱۴ نیز فیلم »جیمی هال« را به کن برد. لوچ 
در سال۲۰۱۶ برای دومین بار با فیلم تحسین شده 
»من، دنیل بلیک« موفق به کســب جایزه نخل 
طلای بهترین فیلم شد تا نام خود را در میان چند 
کارگردان معدود سینمای جهان با ۲نخل طلا ثبت 
کند و در سال۲۰۱۹ هم »متأسفیم جا ماندی« را 
در کن رونمایی کــرد. ازجمله دیگر افتخارات این 
کارگردان کهنه کار می توان به دریافت شیر طلای 
افتخاری ونیز در سال۱۹۹۴، جایزه بهترین فیلم 
خارجی جوایز سینمایی سزار با فیلم »سرزمین و 
آزادی« در سال۱۹۹۶ و جایزه یک عمر دستاورد 

هنری از جوایز فیلم اروپا در سال۲۰۰۹ اشاره کرد.

که حمله ای جدی به سیســتم مزایای بریتانیاست، 
 دومین نخل طلا را برای این ســینماگر پس از فیلم

 » بادی که در مرغزار می وزد« در سال۲۰۰۶ به همراه 
داشت و به شعاری برای عدالت اجتماعی در سراسر 

جهان تبدیل شد. 
او پس از آن و در ســال۲۰۱۹ فیلم »متأســفیم جا 
ماندی« را ســاخت که حمله ای شــدید به ماهیت 
شکننده و مضر »اقتصاد گیگ«که از طریق داستان 
مردی که برای یک سرویس تحویل آمازون کار می کند 
روایت می شود. لوچ، پس از نمایش این فیلم در کن 
دوباره گفت که این فیلم آخرین فیلم او خواهد بود که 

به کن می آید اما باز هم اینطور نبود. 
این سینماگر مطرح امسال و برای پانزدهمین بار با فیلم 
جدیدش »بلوط پیر« پا به بخش رقابتی کن گذاشت. 
»بلوط پیر« که مانند »من، دنیل بلیک« و »متأسفیم 
جاماندی«، در شمال شــرقی انگلستان فیلمبرداری 
شــده، موضوع پناهجویان ســوری را دستمایه  قرار 

کن لوچ، بازنشسته نمی شود
تا آخرین نفس


